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Des de fa anys
ens volen fer
creure que

el benestar dels
que vivim aquí i te-
nim alguna defi-

ciència és dels millors d’Euro-
pa, per no dir del món.

LA REALITAT és una altra, i avui
que la senyora C.C. ha marxat
a la Pau sense gaudir d’aquest
benestar, crec que és un deure
denunciar-ho.
La senyora C.C. necessitava d’u-
na atenció especialitzada a cau-
sa de la seva discapacitat i no hi
havia en tot Catalunya cap equi-
pament, per això i gràcies a l’es-
forç dels professionals i cuida-
dors residia des de feia un any
a la residència de Mifas. 
Durant aquest temps, des dels
Serveis Socials i concretament
des del Departament de Be-
nestar i Família, van ésser inca-
paços d’oferir-li un recurs ade-
quat a les seves necessitats. 
Senyors i senyores de Benestar
i Família, que des dels vostres
còmodes despatxos planifiqueu

el que ja van planificar els vos-
tres antecessors i que, tant ells
com vosaltres, no posareu en
pràctica:
Comenceu a donar respostes a
les demandes que tots conei-
xem i a gestionar més eficaç-
ment, tot i que sabem que la fei-
na de planificar és molt més cò-
mode i gratificant.
Una vegada més, us sol·licitem
que respongueu a les moltes
cartes enviades durant aquest
darrer any i mig, Els que cada
dia hem de gestionar recursos
sense diners i alhora som dis-
capacitats, sabem del què par-
lem i estem disposats a com-
partir-ho, sense necessitat de
grans jornades i suculentes mi-
nutes de reconeguts experts. 
Benvolguda C.C., has marxat
sense haver gaudit d’aquest be-
nestar en la teva curta estada de
trenta anys. Els que hem fet
quelcom et demanem que ens
perdonis perquè segur que ha-
víem d’haver fet més.

*President Fundació Mifas

Que el benestar ens
arribi abans que la Pau

OPINIÓ SERVEIS       PERE Tubert i Bassas* 

Acn/DdeG, Girona. 
Dues entitats de la Vall de Bia-
nya han començat a recollir sig-
natures contra el pas de la línia
de molt alta tensió per zones d’a-
quest municipi com ara Sant
Ponç d’Aulina o la Vall del Bac.
Els veïns d’aquesta vall són un
dels grups que recull firmes i
l’altre és Els Amics de la Vall de
Bianya. El seu secretari, Josep
Murlà, va explicar ahir que la
MAT va esdevenir el tema cen-
tral de l’assemblea anual que
l’entitat va celebrar la setmana
passada. Els Amics demanen a
totes les entitats i col·lectius que
es mobililitzin en contra de la
proposta de desdoblar l’actual lí-
nia d’alta tensió, «una cosa que
no vol pas dir oposar-se al pro-
grés». 

Pels Amics, el trasllat de la
MAT de l’Empordà al Ripollès,
la Garrotxa i Osona obeeix a ra-
ons polítiques i, a més, es con-
tradiu amb la promoció de la re-
dacció dels plans locals per a la
sostenibilitat. Des del seu punt
de vista, la seva construcció no
només tindria un impacte am-
biental negatiu, sinó que podria
perjudicar la política turística
dels municipis afectats. Per la
seva banda, l’alcalde de la Vall de
Bianya, Albert Busquets, de
Convergència i Unió (CiU), ha
confirmat que formarà part del
grup de polítics de la Garrotxa i
el Ripollès que dilluns s’entre-
vistarà amb el conseller de Tre-
ball i Indústria de la Generalitat,
Josep Maria Rañé. 

Convergència i Unió esceni-
ficarà avui el seu rebuig al traçat
de la línia pel Ripollès, Osona i

Garrotxa. En el seu primer acte
de protesta a aquesta proposta,
els nacionalistes han organitzat
una trobada d’alcaldes, càrrecs
electes municipals i comarcals,
diputats, parlamentaris, sena-
dors i dirigents de partit per dei-
xar clara la seva posició.

El president de CDC a Giro-
na, Eudals Casadesús, va anun-
ciar ahir aquesta convocatòria
on, a més, es preveu que carre-
guin contra el Govern tripartit
per les seves «contradiccions
provades». CiU iniciarà així la
seva particular guerra contra la
gestió del Govern català i l’es-
panyol en política energètica i,
molt especialment, en referèn-
cia a la línia d’alta tensió. 

Oposició ecologista a Osona
Des la comarca d’Osona, tam-

bé afectada pel projecte de la lí-
nia, el Grup de Defensa del Ter
ha tramès una carta al conseller

de Treball i Indústria de la Ge-
neralitat, Josep Maria Rañé, en
la qual exposa la seva oposició a
la instal·lació o ampliació de més
línies d'alta i mitja tensió si no es
modifica la política energètica.
Segons l'entitat, els problemes
energètics   s'han de resoldre
potenciant energies renovables.
El Grup de Defensa del Ter con-
sidera que l'actual Govern està
donant continuïtat a la política
energètica que va dur a terme
l'executiu de CiU. L'entitat afir-
ma que tot i els canvis polítics no
s'ha obser vat «ni voluntat ni
mitjans» per incrementar la im-
portància de les energies reno-
vables tal i com estableixen els
compromisos de Kyoto. 

En la carta, l'entitat reitera la
proposta que va plantejar l'any
2001 d'elaborar un Pla Energè-
tic Comarcal que tingués en
compte la producció, l'estalvi i el
transport de l'energia a Osona.

Una altra proposta va ser la cre-
ació d'una Agència Local de l'E-
nergia al Consell Comarcal d'O-
sona per fomentar l'estalvi i l'e-
ficiència energètica, la difusió i
aplicació de les energies reno-
vables i l'estudi de possibilitats
de generació local d'energia re-
novable. 

Generar energia neta
Tot i que aquesta Agència es

va constituir, el Grup de Defen-
sa del Ter considera que des del
punt de vista energètic «a Oso-
na som una colla d'inútils pas-
sius», perquè no s'aprofita la ra-
diació solar, no s'aprofita la mas-
sa forestal dels boscos, es des-
coneix quines zones serien òpti-
mes per a la instal·lació de mo-
lins de vent, es menysprea la
frescor del subsòl, es permet
que la indústria càrnia no tregui
un aprofitament energètic dels
residus que produeix, manté
basses de purins destapades de-
saprofitant el seu potencial con-
vertible a biogàs i trasllada la
matèria orgànica a una planta
del Vallès. 

Per això, el Grup de Defensa
del Ter insisteix que cal generar
energia neta prop dels consumi-
dors, aprofitant les possibilitats
que existeixen i apostant més
per la microgeneració que no
pas per les grans centrals. Això
passa, afirma l'entitat, per con-
vertir els consumidors en gene-
radors en tots els àmbits de la
societat, tant a les llars, com a les
empreses, les granges, als polí-
gons industrials, a les adminis-
tracions, la construcció i el lleu-
re. 

Entitats de la Vall de Bianya recullen
firmes contra el pas de la línia d’alta tensió
CiU protestarà avui contra el projecte de la infrastructura per Osona, Ripollès i Garrotxa

ENERGIA

DdeG, Girona. 
El Consell d’Iniciatives Locals
pel Medi Ambient de les co-
marques de Girona –Cilma–
ha realitzat un curs de forma-
ció sobre La Compra verda
pública. El cas de la fusta i el
paper. Segons el Cilma, en
aquest curs s’han donat a
conèixer les eines per posar
en pràctica la compra soste-
nible de fusta i de paper en els
ens locals. Per això, s’han ana-
litzat els factors vinculats a la
compra verda municipal; el
marc legal de la contractació
pública; els aspectes ambien-
tals vinculats a la compra ver-
da; concretament: el submi-
nistrament de fusta i de paper;
les certificacions ambientals i
les estratègies i els actors vin-
culats en el procés d’ambien-
talització interna municipal.
El curs ha estat adreçat als
responsables i tècnics muni-
cipals de les àrees de com-
pres, urbanisme, medi am-
bient, arxiu, informàtica i for-
mació/personal, així com, se-
cretaris i interventors.

El Cilma fa un curs
de formació de la
compra sostenible
de fusta i paper 

MEDI AMBIENT

LÍNIA. Pas de la línia per la urbanització Fontrubí de Camprodon.
MERITXELL MASÓ

Acn/DdeG, Puigcerdà. 
L'Ajuntament de Puigcerdà
va aprovar el Pla d'Ordenació
Urbanística Municipal
(POUM), de manera provi-
sional, en el ple d’ahir. Aques-
ta és la segona vegada que s'a-
prova el pla ja que la Comis-
sió d'Urbanisme de Girona va
retornar el pla al Consistori,
per què es corregissin una sè-
rie d'aspectes tècnics, de sos-
tre edificable i que s'inclo-
gués un informe d'avaluació
ambiental. Finalment, el
POUM s'ha aprovat de mane-
ra provisional, amb els vots
en contra de l'oposició, que va
acusar el govern local de pro-
piciar la «manca de participa-
ció ciutadana» i d'aprovar «un
projecte desmesurat pel muni-
cipi», segons les paraules del
regidor de CiU, Jordi Armen-
gol, i de la regidora d'APC,
Anna Pallé, respectivament.

L'alcalde, Joan Planella, va
respondre a l'oposició dient
que l'equip de govern entén
la participació ciutadana «un
cop hi ha una proposta sobre
la taula». Planella va justificar
el fet que primer es va fer una
redacció inicial del pla i des-
prés es va fer la consulta a la
ciutadania. L'arquitecte que
ha elaborat el POUM, Joan
Anton Solans, va assegurar
que «durant dos mesos hi va
haver una persona al Museu
Cerdà de Puigcerdà, que es va
dedicar a atendre els veïns que
es van voler informar del pla».
Tant Planella com Solans van
assegurar que entre les con-
ferències i l'atenció personal,
s’han atès 2.000 consultes. 

Puigcerdà torna
a aprovar el
POUM amb
rectificacions
tècniques

URBANISME

Efe/DdeG, la Bisbal d’Empordà. 
Els dos nous jutjats de violència
sobre la dona que s'estrenaran el
29 de juny a Barcelona s'han as-
signat a dues jutgesses proce-
dents de Sant Boi de Llobregat i
la Bisbal d'Empordà per procedi-
ment d'ascens forçós, ja que les
places convocades van quedar va-
cants. La jutgessa degana de Bar-
celona, Maria Sanahuja, va expli-
car que el Butlletí Oficial de l'Es-
tat va publicar dijous l'assignació
del jutjat de violència domèstica
número 1 de Barcelona a la jut-
gessa Maria Isabel Herrando, pro-
cedent d'un jutjat de Sant Boi, i el
número 2 a Francisca Bermejo, de
la Bisbal d'Empordà.

Segons Sanahuja, els nous jut-
jats s'han hagut d’assignar pel pro-
cediment d'ascens forçós en que-
dar vacants les places convocades
en el concurs inicial. La jutgessa
degana es va mostrar esperança-
da que els nous jutjats puguin as-
sumir raonablement la feina, però

va advertir que estarà «molt pen-
dent de com evolucionen al cap de
dos o tres mesos perquè, si el nom-
bre de casos és igual al de l'any pas-
sat, evidentment no els podran as-
sumir».

Segons Sanahuja, amb la mitja-
na de cinc detinguts diaris a Bar-
celona per casos de violència
domèstica, les titulars dels nous
jutjats es veuran obligades a tre-
ballar «moltes hores seguides i en
un tema de gran tensió». Segons la
degana, els jutges de Barcelona
porten mesos treballant en col·la-
boració amb l'Ajuntament de la
ciutat per posar en funcionament
els nous jutjats, que neixen «en lo-
cals òptims, amb espai suficient».

Sanahuja va anunciar que els
jutges estan treballant amb els
Mossos, que al novembre es des-
plegaran a Barcelona, perquè ela-
borin els atestats per violència
domèstica «amb més investigació»
per evitar possibles absolucions
per falta de proves. 

Assignen per ascens forçós a
una jutgessa de la Bisbal un
jutjat de violència a la dona
La plaça convocada havia quedat vacant

BARCELONA
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